
Besvarelse af spørgsmål nr. 118 (L 74), som Folketing-
ets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 18. april 2005

Spørgsmål 118: 
"Ministeren bedes beskrive så præcist som muligt, hvordan administratio-
nen af den kommunale medfinansiering er tænkt udmøntet i praksis?"

Svar:
Den kommunale medfinansieringsmodel er overordnet beskrevet i lovfors-
laget. Jeg vil derfor ikke allerede nu fastlægge de nærmere regler for admi-
nistration m.v. af ordningen, uden først at have haft lejlighed til at drøfte 
sådanne spørgsmål med de kommunale parter. 

Jeg går ud fra, at kommunerne og de kommende regionerne vil have en
række relevante ønsker til den praktiske udformning af administrationen i 
forhold til f.eks. økonomistyring, afregning og betalingsstrømme samt deres 
behov for information om udvikling i aktivitet og udgifter m.v., hvilket jeg 
naturligvis gerne vil have mulighed for at tage højde for i det omfang, det er 
praktisk muligt.

Den konkrete udformning af afregningsmodellen for den kommunale medfi-
nansiering på sundhedsområdet vil derfor i god tid inden 2007 blive drøftet 
med de kommunale parter.

Det står dog fast, at der vil være tale om en administrativt enkel model ba-
seret på eksisterende patientregistrering, takstsystemer m.v.

Jeg skal i øvrigt henvise til min besvarelse af spørgsmål nr. 27, 52 og 90.
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